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Saneringswerkzaamheden zoals het
afgraven van grond, het baggeren van
sloten en het kappen van bomen, zor-
gen helaas voor onrust bij kleine
zoogdieren en vogels in het park.
Uiteraard houden we zoveel mogelijk
rekening met het wel en wee van de
planten en dieren. Naast de wettelijke
eisen die het ministerie stelt, zijn er
mooie aanvullende initiatieven. 

Wat wordt er zoal gedaan?
- In augustus dit jaar zijn in de omge-

ving van het Reinaldapark nestkas-
ten voor de vleermuis en voor de
grote bonte specht opgehangen. 

- Nadat de sanering is afgerond, wor-

den op verschillende plaatsen bin-
nen het park wallen van in elkaar
gestoken snoeihout neergelegd.
Deze bieden broedplaatsen, voed-
selplekken en schuilplaatsen voor
verschillende kleine zoogdieren en
vogels.

- Tijdens de werkzaamheden in de
Fuikvaartplas heeft de visvereniging
de aanwezige vissen opgeschept en
overgezet naar nabijgelegen water. 

- Het 5e Kwartier (een actieve groep
mensen die locatietheater in een
veranderende omgeving maakt)
geeft kinderen en andere omwonen-
den de mogelijkheid om zelf bij te
dragen aan een nieuw levend park.

Zij kweken nu alvast jonge bomen
(op school, in eigen tuin of op bal-
kon) die over drie jaar een plaats
krijgen in het nieuwe park.

- Een buurtbewoner kwam met het
goede idee om eendentrappetjes te
plaatsen in de Fuikvaart zodat
(jonge) eenden ondanks de nieuwe
(steile) beschoeiing toch gemakke-
lijk aan wal kunnen komen. 

- De rietkragen die nu wat rommelig
langs de oever van de Fuikvaartplas
liggen, ‘bewaren’ we voor herverde-
ling in hun eigen omgeving. Hier-
door bevorderen we de kans op een
vlotte aangroei.
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Het Reinaldapark is onderdeel van de 
Zomerzone. De komende jaren wordt in
fases aan het park gewerkt. De ge-
meente wil omwonenden en gebruikers
van het park via deze nieuwsbrief infor-
meren over de voortgang van het project.

Graafmachines, bergen zand en vrachtverkeer; er is heel wat verbeelding
voor nodig om tijdens al dit werk het toekomstplaatje van het park voor
ogen te houden. Hoe gaat het nieuwe park er ook alweer uitzien, wat is er
al gedaan en wat moet er allemaal nog gebeuren?

Van bergen zand naar park

Zorg voor planten en dieren

In Memoriam

Hoe gaat het Reinaldapark er ook alweer uitzien?

Planning
● bouw bruggen naar monumenteneiland

- oktober/november
● bouw duikerbrug bij gemaal -

oktober/november
● bouw toegangspoort aan kant Leonard

Springerlaan - oktober
● aanplanten nieuwe bomen noordzijde -

eind 2011
● start plaatsing bergbezinkbassin 

noordoever - maart/april 2012 

Op 24 september jongstleden is onze gewaardeerde collega Aad van Ake overleden.
Aad was tot eind 2010 als opdrachtgever vanuit de afdeling gebiedsmanagement betrokken
bij het project Reinaldapark. Het project lag hem na aan het hart. Hij zag in het nieuwe park
een ontmoetingsplaats met een sterke sociale functie voor bewoners uit de omgeving. 
Wij verliezen in hem een zeer fijne en betrokken collega.
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●1 Parkplein
De belangrijkste ontmoetingsplek in
het park wordt het parkplein. Het plein
komt te liggen op de overgang van
laag naar hoog en biedt een mooi uit-
zicht op het park. De Prinses Beatrix-
dreef, de Sportlaan en het Slingerpad
door het park, komen samen op dit
plein. Daaraan grenzend komt het ten-
nispark. 
2 Ligweide en speelplein
De ligweide en het speelplein aan de
Fuikvaartplas vormen het activiteiten-
gebied van het nieuwe park. Ook de
aanlegplaats voor kano’s en de ruimte
voor een kleine kiosk met openbaar
toilet horen bij dit gebied.
3 Eiland met monument
Het monumenteneiland wordt -door
imposante bruggen- aan twee kanten
verbonden met het ‘vaste land’. Over
deze bruggen komt een asfaltpad. Dit
pad ligt in het verlengde van de Prin-
ses Beatrixdreef en eindigt op het
parkplein.
4 Noordoever en fruiteiland
De noordoever van de Fuikvaartplas
(vóór de torenflats) is afgegraven
waardoor er een eiland is ontstaan.
Het ‘fruiteiland’ wordt een eiland vol
met fruitbomen. Het water tussen het
eiland en de oever is ondiep zodat
daar een rietkraag kan groeien. 

5 Hortensiaheuvel
De hortensiaheuvel wordt een bijzon-
dere, kleurige zitplek met bovenaan
de heuvel een pergola en bankjes. 

Dit zijn allemaal nieuwe elementen; de
voetbalvelden, de moskee en de bas-
ketbalkooi tussen de torenflats behou-
den hun bestaande plek in het park.

Nu al zichtbaar
In februari dit jaar zijn de werkzaam-
heden in het park gestart. Dat begon
met de sanering van het zuidelijke
deel (aan de kant van de Schip-
holweg), de ophoging van het toekom-
stige tennispark en de ontgraving van
de Fuikvaartplas. Ook aan de noord-
zijde van het park (aan de kant van
het Reinaldahuis) is al heel wat werk
verzet. De beschoeiing is vervangen,
de fiets- en voetpaden zijn aangelegd
en de gazons (tussen de torenflats en
de Fuikvaartplas) zijn geëgaliseerd en
ingezaaid met gras. Het fruiteiland is
klaar voor de aanplant van nieuwe
bomen. Dat zal nog dit jaar gebeuren.
Op dit moment concentreren de werk-
zaamheden zich op de bouw van de
(duiker)brug bij het gemaal en de
bouw van de bruggen naar het monu-
menteneiland. Meer informatie en een
uitgebreide planning kunt u vinden op
www.haarlem.nl/reinaldapark
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Ans Kippersluis
“Sinds 2009 ben ik projectmanager
voor het Reinaldapark. Samen met
mijn projectteam werk ik met veel ple-
zier aan de uitwerking van de plannen
voor het park. Ik vind het erg belang-
rijk om juíst in deze periode van uit-
voering te horen wat er in de buurt
leeft. Daarom hebben we een driewe-
kelijks overleg met de wijkraden en
verenigingen in de wijk. Vooral in de
periode dat er in de kranten veel werd
geschreven over de sanering, sprak ik
regelmatig bewoners. Maar ook nu
nog krijg ik regelmatig vragen of wen-
sen van buurtbewoners over de inrich-
ting van het nieuwe park. Gelukkig

kan ik aan functionele verzoeken, bin-
nen de kaders van het ontwerp, soms
nog tegemoetkomen. Zo plaatsen we
bijvoorbeeld op verzoek van omwo-
ners eendentrappetjes in de Fuik-
vaartplas. Ook heb ik aangegeven
dat, wanneer blijkt dat de wandel- en
fietspaden door gebruik van bromfiet-
sers onveilig worden, we schaarhek-
jes of paaltjes bij de parkingangen
kunnen plaatsen. Ik weet dat al die
werkzaamheden veel van de omwo-
nenden vraagt. Daarom wil ik de ge-
denkwaardige momenten in dit project
graag samen met de buurt vieren!”

Mieke Ouders
“Ik woon op één hoog op de Leonard
Sprin-gerlaan, direct aan het Reinal-
dapark. Het is hier een chaos ge-
weest, je wilt niet weten hoeveel stof
en zand je binnen krijgt van zo’n ver-
bouwing. Maar ja, dat hoort erbij. Ik
had nog wel wat aan het plan willen
verbeteren. Een betonnen brug vind ik
bijvoorbeeld niet zo mooi, ik heb liever
houten bruggen. En de bruggen zijn
breed genoeg om auto’s door te laten.
Dat mag natuurlijk niet, het zijn voet-
paden, ook voor kleine kinderen en 
mensen in rolstoelen. Uit ervaring

weet ik dat er op zo’n brede weg toch 
auto’s zullen gaan rijden, zeker als de
tennisbaan straks klaar is. Dan is
handhaving echt heel belangrijk. 
Daarnaast vind ik het storend dat er 
nu veel honden worden uitgelaten aan
de kant van de flats, daar komen juist
veel mensen. En ik hoop dat het fruit-
eiland straks niet ook als honden-
uitlaatplaats wordt gezien. Het is
prima dat het park wordt opgeknapt
maar er valt nog heel wat te doen. 
Ik hoop dat er in de toekomst meer
met suggesties van omwonenden
wordt gedaan.” 

‘Door de ogen van’

Werkzaamheden in beeld

Hoe ervaren buurtbewoners en betrokkenen deze periode vol 
werkzaamheden? En wat verwachten ze van het nieuwe Reinaldapark? 

Rinus Brands
“Ik ben gepensioneerd en vul mijn tijd
met fotografie. Zo fotografeer ik wat er
nu gebeurt in het park; ik vind die ver-
bouwingen daarom helemaal te gek! Ik
woon hier al 43 jaar en heb nog mee-
gemaakt dat deze plek als vuilnisbelt
werd gebruikt. De eerste keer dat ze
hier een park aanlegden was een let-
terlijke versie van het Nederlandse
spreekwoord ‘zand erover’. Ze hebben
gewoon een laagje grond over de vuil-
nisbelt gelegd en er een park van ge-
maakt. Nu hebben we dus problemen
met die vervuilde grond. Gelukkig
wordt het schoongemaakt. Ik heb alles
gezien. Ze hebben bijvoorbeeld de vij-
ver voor mijn huis breder gemaakt,
maar eerst een groot stuk vervuilde
grond uitgegraven. Ik stond er met mijn
neus en camera bovenop. Wat zal het
jammer zijn als de werkzaamheden
klaar zijn. Maar gelukkig kan ik, als het
park af is, alle mensen vastleggen die
hier plezier hebben!”

Edwin Hein 
“Als voorzitter van de wijkraad ben ik
betrokken bij het proces van herinrich-
ting van het Reinaldapark. In het begin
hadden we redelijk goed overleg met
de gemeente. We zijn betrokken bij het
samenstellen van het programma van
eisen. Daarna was er een lange radio-
stilte. Inmiddels gaat de communicatie
gelukkig weer een stuk beter; er zijn
verschillende overleggen tussen de
wijkraad en de gemeente en ik heb het
gevoel dat er naar ons wordt geluis-
terd. 
Ook vanuit het comité 4 mei ben ik be-
trokken bij het Reinaldapark. In het
vernieuwde park wordt het monument
vanuit alle hoeken goed zichtbaar en
beter bereikbaar voor minder-validen.
Daarnaast hoop ik dat de hekjes op 

het eiland én handhaving zorgen dat
het monument in de toekomst be-
schermd is tegen vandalisme. Voor

zowel het monument als het park kijk
ik uit naar een heel feestelijke herope-
ning!”


